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Onze vereniging 

De vereniging Vrienden van het Bentwoud (VVB) staat voor het 

vormen van een saamhorige Bentwoud-community, het 

organiseren van activiteiten in en rond het Bentwoud en politiek-

bestuurlijke beïnvloeding. Ook op dit laatste onderdeel is door het 

bestuur een nieuwe alliantie aangegaan in het verband van 

‘gebiedsvrienden’ met twee doelen die we toelichten bij de 

Kernpunten. Daarnaast heeft het bestuur en enkele leden de 

nodige inzet gepleegd om de aanleg van de Verlengde Bentwoudlaan (N207 Zuid) te voorkomen. En 

om – als de politiek besluit tot aanleg – te komen tot een goede inpassing van de weg, met adagium 

‘we willen hem niet zien, horen en ruiken’. Dat laatste heeft een succes: er komt een aarden wal 

tussen de weg en het Bentwoud.  | 

Voor enkele leden van ons bestuur was 2024 een zwaar jaar, met lichamelijke problemen en ernstige 

ziekte met als gevolg verlies in de nabije familie. Ondanks die omstandigheden heeft het bestuur 

toch veel aandacht kunnen besteden aan het participatieproces over de toekomst van het Bentwoud 

en enkele activiteiten, zoals het succesvolle zomerconcert en de traditionele winterwandeling.  

 

Dit verslag blikt kort terug op het jaar 2024. Meer informatie over de vereniging is te vinden op 

www.bentwoud.info en voor wat betreft de Verlengde Bentwoudlaan op www.molenberaad.nl.  

De vereniging is één van de oprichters van de stichting Het Kan Anders waarin we samen met andere 

burgerinitiatieven onze standpunten ten aanzien van de verkeersontwikkelingen in onze regio, en 

voor ons natuurlijk direct de N207 uitdragen en ook juridisch kracht bijzetten.  

En onze vereniging maakt deel uit van het samenwerkingsverband ‘gebiedsvrienden’ waarover meer 

in dit jaarverslag. 

 

Kernpunten 2024 

Natuurwaarde centraal, dat stellen we niet zonder reden. De overheid denkt na over de toekomst 

van het Bentwoud. Dat doen wij dus ook. Ons kernpunt is: zorg er alsjeblieft voor dat het Bentwoud 

heel veel ruimte blijft bieden aan wat we met een mooi woord noemen: extensieve recreatie en aan 

natuurwaarden. Dit zullen we blijven bepleiten. Ons jaarverslag vertelt u er meer over. 

 

Gebiedsvrienden 

Er zijn in Zuid-Holland allerlei belangen die vragen om aandacht en voorrang. Denk aan woningbouw, 

energietransitie, mobiliteit, stikstof, landbouw en economische ontwikkeling. Deze belangen raken 

regelmatig aan natuur- en recreatiegebieden en voeren daarbij vaak de boventoon. Natuurbeleving 

en groene recreatie zijn belangrijk om inwoners een goede leefomgeving in hun provincie te bieden.  

http://www.bentwoud.info/
http://www.molenberaad.nl/
https://stichting-hetkananders.nl/


Zuid-Holland heeft gebieden met bijzondere natuur- en recreatiewaarden. Vaak is daar een groep 

burgers actief om het welzijn van dat gebied te 

bevorderen. Dat zijn ’gebiedsvrienden’. Voorbeeld is 

onze Vereniging Vrienden van het Bentwoud. Een 

aantal gebiedsvrienden in Zuid-Holland heeft een 

samenwerkingsverband opgericht door het tekenen 

van een convenant op 28 november 2024. Ze willen 

van elkaar leren en staan samen sterker. Ze zien zich 

als gesprekspartner voor overheden. 

Deelnemende organisaties zijn, naast onze vereniging, de Vereniging Vrienden van Vlietland, 

Stichting Rotte Verband, Vereniging Vrienden van Park Zegersloot, Bewonersvereniging ‘het Rietveld’ 

en Milieuvereniging Zuidplas. Het samenwerkingsverband staat voor meer organisaties open. 

Belangrijke gemeenschappelijke doelen zijn het bevorderen van recreatie in het groen op een manier 

die rekening houdt met de natuur en de biodiversiteit en het verbinden van onze gebieden. 

Er gaan twee werkgroepen aan de slag. De eerste richt zich op recreatieve en ecologische 

verbindingen tussen de verschillende gebieden. De tweede gaat onderzoeken hoe de juridische 

status van natuur in ruimtelijke plannen versterkt kan worden. 

   
Ontwikkelingen in de vereniging 

 

De vereniging telde eind van het jaar 2024 470 leden. In dit verenigingsjaar kwamen we twee keer 

bijeen met de leden. Het bestuur bestond op 31 december 2024 uit Kees Bot (secretaris), Rob van 

Daalhoff, Janny Eijkelenboom (penningmeester), Pieter van Dijk, Harry Ramler en Siep Eilander 

(voorzitter). Het bestuur vergaderde in 2024 frequent, wisselend digitaal en fysiek. 

 

 

Verenigingsactiviteiten 
 

Voorjaarsbijeenkomst  

Op 3 april 2024 heeft de Provincie Zuid-Holland de leden 

bijgepraat over de lopende gespreksrondes over de toekomst 

van het Bentwoud. Waarom zijn deze bijeenkomsten 

georganiseerd? En wat voor een resultaat moet het 

opleveren? Wat kunnen we van de betrokken overheden 

verwachten? Twee jaar geleden hebben we een uitgebreide 

zienswijze ingebracht over de toekomst van het Bentwoud. 

Tijdens deze bijeenkomst hebben we met elkaar bezien of deze inbreng nog actueel is. Met die 

kennis heeft het bestuur een reactie opgesteld op het zogenoemde Uitvoeringsprogramma 

Bentwoud.  

De jaarrekening 2023 van vereniging kreeg de goedkeuring van de leden.  

  

https://bentwoud.info/wp-content/uploads/2022/11/2022-08-29-Reactie-bestuur-VVB-op-Ontwikkelperspectief-Bentwoud.pdf
https://bentwoud.info/wp-content/uploads/2022/11/2022-08-29-Reactie-bestuur-VVB-op-Ontwikkelperspectief-Bentwoud.pdf


 

 

Zomerconcert om mee te zingen 

De Vereniging Vrienden van het Bentwoud en het Harmonieorkest Zoetermeer organiseren dit 

concert al weer voor de vierde keer. Op 22 juni 2024 speelden 

de muzikanten een programma vol bekende muziek waarbij 

het haast onmogelijk was om níet mee te zingen. Er werd 

genoten van het wereldberoemde Summertime van George 

Gershwin, hits van ABBA, Fly me to the Moon en een medley 

van Grease. Dit alles met heerlijk weer en waterijsjes voor de 

dorstige kelen.  

Najaarsbijeenkomst met pubquiz  

 

Gezelligheid bij de jaarlijkse winterwandeling 

Voor de achtste keer organiseerden we op 27 december, ‘derde 

kerstdag’, onze winterwandeling. Het weer was niet helemaal je 

dat, en er lagen behoorlijk wat plassen in het Bentwoud. 

Niettemin waagde een dertigtal leden van de vereniging zich aan 

onze traditionele winterwandeling. De snert en de glühwein 

gingen er grif in. Hulde voor de organisatoren! 

  

“Over de uitslag kan niet worden gecommuniceerd” merkte de 

quizmaster op. Maar tot levendige discussie tijdens de 

najaarsbijeenkomst op 14 november 2024 leidden de vragen van de 

pubquiz wel. Het bestuur heeft natuurlijk naar eer en geweten de 

antwoorden op de 23 vragen geformuleerd, maar kon niet ontkennen 

dat er – toch – twee beuken in het Bentwoud staan (de derde is helaas 

dood). De pubquiz met divers samengestelde groepjes leidde tot 

gesprek, gelach en nieuwe contacten. Er werd gestreden in acht 

groepen, met namen als Het Lachende Damhert… De winnaar was het 

team De Wijsvogels, bestaande uit Calvin Kwikkers en Wouter van 

Straten.  

De voorzitter had deze keer een speciaal dankwoord voor Cor 

Groenendijk, die zich al jaren inzet voor goede wandelmogelijkheden in 

het Bentwoud en voor de Vrienden wandeltochten uitzet voor ‘derde 

kerstdag’ of de Vroege Vogelwandeling.  

De leden zijn het van harte eens met het voorstel van het bestuur om € 

500,00 te doneren aan de Stichting Natuurwijs, die met groot enthousiasme basisschoolklassen uit 

de omgeving drie dagen per jaar het Bentwoud mee inneemt om te leren en te ontdekken. Een grote 

sponsor is onlangs plotseling weggevallen, en de stichting heeft geld nodig om een jaar te 

overbruggen tot er nieuwe oplossingen zijn gevonden.  

Er is ook akkoord op het voorstel om dit jaar geen bijdrage voor het lidmaatschap te vragen.  

Tot slot zijn de leden akkoord met het werkplan en de begroting 2025.  



Politiek-bestuurlijke beïnvloeding 

 
 

Toekomst Bentwoud 

De provincie Zuid-Holland en Staatsbosbeheer willen het 

Bentwoud (nog) aantrekkelijker maken. Daarom is er een 

ontwikkelperspectief gemaakt in 2022. Vanuit het 

ontwikkelperspectief is er nu een uitvoeringsprogramma 

opgesteld. Het uitvoeringsprogramma 2024-2029 is – mede – 

het resultaat van het participatieproces van de afgelopen 

jaren. Onze vereniging is daarin zeer actief geweest en heeft 

daarbij nadruk gelegd op natuurbeleving en op ecologische 

en recreatieve verbindingen met andere gebieden. We zijn behoorlijk positief over het resultaat. Het 

eerste exemplaar werd uitgereikt aan de voorzitter van Vrienden van het Bentwoud, Siep Eilander, 

en aan de voorzitter van Gebruikersplatform Bentwoud, Frank van Aken. Meer weten, klik op deze 

link.  

 

Positieve reactie op onze zienswijze Omgevingsvisie Waddinxveen 

Op 1 oktober 2024 hebben we een zienswijze ingediend op het ontwerp van de eerste actualisatie 

van de omgevingsvisie Waddinxveen 2050. Klik hier voor onze brief. De belangrijkste punten waren 

een goede ecologische en recreatieve verbinding tussen Gouwebos en Bentwoud, en een veiliger 

toegang naar het Bentwoud bij de rotonde Snijdelwijk. Op deze punten heeft de gemeente positief 

gereageerd.  
 

 

N207 Zuid: toekomstige aansluiting Hoogeveenseweg 

Geen nieuws, maar we herhalen het toch: de Vrienden van het Bentwoud verzetten zich tegen de 

N207 Zuid omdat nut en noodzaak nooit is aangetoond. De 70 miljoen euro die hiervoor is 

weggelegd, kunnen zinvoller gebruikt worden. Maar als die weg er onverhoopt toch komt, dan met 

de best mogelijke inpassing. Daarop hebben we nog eens verkeerskundig gestudeerd voor wat 

betreft de aansluiting van N207 Zuid aan de Hoogeveenseweg. We kregen nieuwe inzichten, we 

hebben gesproken met atletiekvereniging AV47, dit alles uitmondend in een alternatief dat we op 27 

maart 2024 hebben aangeboden aan wethouder Breeuwsma van Alphen. Ook de provincie en 

betrokken gemeenteraden Alphen en Waddinxveen zijn geïnformeerd.   

 

Namens het bestuur van de Vereniging Vrienden van het Bentwoud, 

Siep Eilander, voorzitter       

 

 

februari 2025 
 

https://bentwoud.staatsbosbeheer.nl/meedoen/uitvoeringsprogramma+en+participatieproces/default.aspx
https://bentwoud.staatsbosbeheer.nl/meedoen/uitvoeringsprogramma+en+participatieproces/default.aspx
https://bentwoud.info/wp-content/uploads/2024/12/Zienswijze-actualisatie-Omgevingsvisie-Waddinxveen.pdf

